
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 8. december 2015 stillet følgende 

spørgsmål nr. 2 (B 5 om legalisering af medicinsk cannabis) til sundheds- og ældremi-

nisteren, som hermed besvares.  

 

Spørgsmål nr. 2:  

”Ministeren bedes kommentere henvendelsen af 7. december 2015 fra Lægeforenin-

gen, jf. B 5 - bilag 2.” 

 

Svar: 

 

Lægeforeningen opfordrer i henvendelsen af 7. december 2015 Folketinget til at afstå 

fra at vedtage beslutningsforslaget i sin nuværende form. Dette for det første fordi de 

specifikke produkter ikke har gennemgået kliniske forsøg, som dokumenterer deres 

sikkerhed, effekt og bivirkninger. For det andet er produkterne ikke nødvendigvis 

produceret under forhold, som ville leve op til god fremstillingspraksis. 

 

Jeg kan konstatere, at Lægeforeningen har de samme bekymringer som Lægemiddel-

styrelsen. Jeg deler Lægeforeningens opfattelse af, at beslutningsforslaget er proble-

matisk og kan derfor ikke støtte det. 

 

Lægeforeningen påpeger, vil det være gavnligt med yderligere forskning på området.  

Dette er jeg meget enig i. Udviklingen af lægemidler sker primært hos medicinalvirk-

somhederne og hos offentlige og private forskere, både i Danmark og i udlandet. Der 

foretages rundt om i verdenen kliniske forsøg med cannabislægemidler, og det er 

derfor min forventning, at vi med tiden får mere viden på dette område. 
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